

## **Dagsorden Lokalbestyrelsesmøde**

**Mandag den 2. oktober kl. 9.00**

**Lokale oplyses senere**

**Deltagere: Bestyrelse og suppleanter + Jens Peter Juhl og IL delvis**

**Afbud: LJ**

### **Pkt. 1**

#### **Velkomst**

FL bestiller lokale

MH sørger for kaffe/te, reserve for LJ

KP sørger brød mm.

HW sørger for medicin

#### **Beslutninger/kommentarer**

**Det var næsten lige så godt som når KP leverer føden**

### **Pkt. 2**

#### **Online tilmelding og -betaling**

HW forsøger at få Jens Peter Juhl fra Ribe til at fortælle os om systemet muligheder/begrænsninger

IL deltager som nr. 2 på tilmelding

#### **Beslutninger/kommentarer**

**Det Blev Bodil Wöhnert der kom og guide os igennem**

Hvad skal Webmasteren gøre for at få systemet til at blive aktivt på vores hjemmeside.

#### **Beslutninger/kommentarer**

**Det er såvel kasserer, webmaster og bookingansvarlige der skal gøre noget og vi skal se hvor mange bookingansvarlige vi har behov for. Se 3.0 Grundlæggende om booking systemet**

Hvordan tilmelder man til et arrangement

Hvilke muligheder er der – Kan systemet gemme medlemsnummer, fødselsdato, mail og mobiltelefon, når du har været inde første gang – kan du annullere en tilmelding og betaling frem til sidste tilmeldingsdato – hvis du tilmelder mere end personerne på medlemsnummeret, kan du så tilføje navne uden medlemsnr. – andre muligheder

Hvem kan gå ind og se tilmeldingslister

Hvilke begrænsninger er der – kan man f.eks. tilmelde uden at betale eller indbetale et andet beløb end hvad arrangementet koster – hvad med rejser, hvor det er rejsearrangøren pengene skal overføres til

Kan man forhåndstilmelde f.eks bestyrelse uden at betale.

Kan der ændres i antal mulige deltagere, hvis feks bestyrelsen skal styres udenfor systemet

Hvordan tilmelder man tovholder og hjælpere som ikke skal betale

Hvordan administreres evt. venteliste

Hvordan håndteres tilmeldinger af personer der skal have hjælp

**Beslutninger/kommentarer**

**Tilmeldingsmodulet tages i brug for program 2024. Tilmelding skal åbnes, når programmet kommer ud.**

**Den person der lægger arrangementer ind er krumtap. I Andre lokalafdelinger opleves brug af systemet som en lettelse.**

**Vi skal selv (alle) prøve systemet af, så vi alle kan hjælpe medlemmerne.**

**Bilag fra Bodil Wöhnert blev omdelt.**

**Arrangementsansvarlig kan løbende følge tilmeldingen.**

**Link til tilmelding kan sendes til medlemmerne i nyhedsbrev.**

**Systemet sender kvittering til de tilmeldte på mail eller sms. Yderligere kontakt skal vi selv klare, hvis deltageren ikke har mailadresse.**

**Arrangementsansvarlig kan skrive deltagere på, der ikke anvender IT. Evt. kan laves notat om, at betaling sker på dagen.**

**Webmaster og kasserer snakker sammen vedr. kontering.**

**De arrangementsansvarlige skal oprettes med bestemt kode i listeværktøjet.**

**I kvitteringsfeltet kan evt. skrives "gem denne billet som kvittering"**

**Efter tilmeldingsfrist er tilmelding bindende.**

**Alle arrangementer skal oprettes.**

**Bodil gennemgik oprettelse af et arrangement.**

**Vi skal overveje, hvem der skal have adgang, og hvem der skal hjælpe, samt hvordan.**

**Pkt. 3**

**Referat fra mødet den 11. september**

Har alle været inde og prøve at bruge Socialkompasset.dk – jf. mødereferat

**Beslutninger/kommentarer**

**Et flertal sagde ja – og bemærkede at der ikke var meget booked ind i kompasset i vores kommune**

Er der nogen der har haft kontakt til de personer der er bragt i forslag som tovholder på mandeaktiviteter. Er der nogen der har andre forslag. Hvem tager en snak med dem inden mødet den 10. oktober

**Beslutninger/kommentarer**

**Nej – mødet er den 30. oktober – og vi gør ikke noget før vi ser hvem der møder op**

Er der nogen der har emner til frivillige til "Glad Motion" – jf. mødereferat

**Beslutninger/kommentarer**

**FL præciserede at det var vigtigt – ikke fordi vi på nogen måde er utilfredse med dem der er der – men for ikke at blive sårbare fremover**

Er der andre som har noget til referatet som ikke behandles i de efterfølgende punkter

**Beslutninger/kommentarer**

**NEJ**

**Pkt. 4**

**Siden sidst**

De aktuelle tal for medlemmer og frivillige er som følger 960.265 medlemmer (budget 2023 958.000) – 20.600 frivillige

**Beslutninger/kommentarer**

**OK**

Landsbestyrelsens næste møde er 25. - 26. sept. – FL refererer hvis "landsbestyrelsen informerer" er udsendt

**Beslutninger/kommentarer**

**Refereres på næste møde**

Er der nogen der har noget vi skal have fat om i Frivilligportalens Nyhedsbreve nr. 37, 37.1, 37.2, 38, 38.1

Jeg har set på punktet "Værktøjskurser", som jeg mener kunne være interessant for os, Hvad mener I

**Beslutninger/kommentarer**

**Vi lægger billet ind på et kursus den 8. november**

**FL laver et oplæg til deltagere**

Vi har aflyst den Hvervedag vi havde planlagt fredag uge 40, FL begrundet mundtligt

**Beslutninger/kommentarer**

**Fuld forståelse**

Det har desværre været nødvendigt at ændre i vores planlagte arrangementer i 2024.

Det drejer sig om 1. dages busturen den 17. april

Årsag – Vi kan ikke komme på Harridslevgård Slot – da de nye ejere er sprunget fra

FL arbejder pt. med H.C. Andersens hus – Bisonfarmen Ditlevgård

Og

2 dages turen til Nordvestsjælland - på Sprogø kan vi kun komme på en venteliste og så i april få at vide om vi har været heldige og på hvilken dag – Menuen på Røsnæs Badehotel koster 950 kr. incl vin og overnatning ca. 1200 kr./dobbeltværelse.

FL arbejder pt. på en tur til Læsø med overnatning på Læsø – guidet rundvisning – Rønnerbussen

Og på vej op f.eks. Randers Regnskov

**Beslutninger/kommentarer**

**Fint med ændringerne, hvis det kan lade sig gøre**

FL har haft møde med Ole Vase vedr. musik til diverse arrangementer

**Beslutninger/kommentarer**

**Ole har sagt ja til alle 4 arrangementer – se program**

FL har ikke modtaget tilbagemeldinger vedr. hvilke tovholdere og frivillige der magter f.eks. arrangementer med spisning

Hvis der ikke på eller inden mødet kommer noget på bordet vurderer FL suverænt

De enkelte frivillige får selv mulighed for at sige fra – når vi holder møde i arrangementsudvalget I november

**Beslutninger/kommentarer**

**FL hører på mødet med vores arrangementsfrivillige i november -om der er nogen der har præferencer for det ene eller andet**

FL har sendt et forslag til delegeretforsamlingen vedr. pulje til ensomhed – vedhæftes

**Beslutninger/kommentarer**

**OK – fint hvis det kan lykkedes**

MH og FL har deltaget i formandsmødet i Distrikt 4 - referat vedhæftes

FL har et par kommentarer og MH omtaler pkt. Arrangementstilbud og netværk

Giver det anledning til spørgsmål

**Beslutninger/kommentarer**

**NEJ**

John Iversen har sendt et par procedurebeskrivelser for bisiddere og følgere til MH og FL, på baggrund af det vil FL udarbejde et generelt notat om hvad en frivillig må og vigtigere ikke må Men det ligger helt klart at personlig pleje er no go

**Beslutninger/kommentarer**

**OK**

**Pkt. 5**

**Økonomi**

HW udsender regnskab og budget – hvis hun kan nå det

Jeg vil foreslå det først gennemgås på næste møde da det er afslutningen på et kvartal – så alle skal have mulighed for at sætte sig ind i tallene

**Beslutninger/kommentarer**

**HW laver forslag til budget 2024 – ud fra kendte værdier – gerne inden den 20. oktober så FL kan søge §18**

**Vi gennemgår økonomien på næste møde**

Er der andre ting vedr. økonomi

**Beslutninger/kommentarer**

**Ikke umiddelbart**

## **Pkt. 6**

### **Nyt fra bestyrelsen**

LJ

Ifølge ÆS Nyhedsbrev uge 35 fremgår det at vi får mulighed for at lægge vores lokale nyhedsbreve på hjemmesiden. (Jeg tvivler på hvor mange der vil se dem der, de får dem jo sendt på mail), men hvis der er stemning for at oprette siden, så er det det vi gør.

Man vil kunne se de sidste 3 nyhedsbreve, slettes automatisk

Der skal også været et link til tilmelding på siden.

Carsten Snor har sagt fra som annoncør i vores program, ellers er alle de andre med igen.

Michael Iversen, møbelpolstrer har sagt ja

Vedr. program 2024:

Er der ændringer til faste aktiviteter?

Bestyrelse er rettet til

#### **Beslutninger/kommentarer**

**FL og LJ skal tale sammen i relation til bookingsystemet – tekst skal placeres i program 24 og også på hjemmeside og i det sker**

**Vi vedtog endvidere at programudlevering skal være som sidste år (kuvert med label, introduktionsbrev, oversigtsprogram, flyers)**

KP

Medlemmer

4 nye medlemmer siden sidst. Nu 1255 medlemmer, men kun fremgang på 1.

#### **Beslutninger/kommentarer**

**Kommenteres på næste møde med navne**

KE

Frivillige

Vi er 143 frivillige

#### **Beslutninger/kommentarer**

**Kommenteres på næste møde med navne**

Andre indlæg

#### **Beslutninger/kommentarer**

**Der var kort tid – så nej**

## **Pkt. 7**

### **Nyt fra Koordinatorerne**

MH

Generationsmøder:

Tove og Mette har været til netværksmøde i Billund. Det blev oplyst, at det er vigtigt at have en aftalekontrakt med forvaltningen. Dette har vi dog styr på i Brørup lokalafdeling.

På landsplan har vi 772 frivillige (status september 2023). 80 lokalafdelinger – 53 kommuner – 125 skoler – 79 børnehaver.

Mange har et rekrutteringsproblem, og her tilbyder Katrine Heinild - HK, at hjælpe med en annonce, men alle var enige om, at den direkte kontakt giver mest.

Pt. mangler vi ikke læsetanter, vi er 11 læsetanter/onkler, og jeg har en aftale med en ny i denne uge.

**Beslutninger/kommentarer**

**Kommentarer på næste møde**

KP

Besøgsvenner

Tove Madsen er startet som besøgsven hos Birte Maasbøl på plejehjemmet Lundtoft.

Chr. Gammelgaard skal oprettes i systemet som besøgsven og besøger Jørgen Kiilerich og på Lundtoft.

Anette Pedersen skal startes op som besøgsven hos Anne Marg. Davidsen, Magnolievej den 10/10.

**Beslutninger/kommentarer**

**Kommenteres på næste møde med navne**

Er der andre der har noget på hjerte

**Beslutninger/kommentarer**

**Kommer på næste møde**

**Pkt. 8**

**Evaluerings af arrangementer**

17. september – Søren Ryge

**Beslutninger/kommentarer**

**Rigtig hyggeligt foredrag – men der var ingen lagkage**

20-21. september – 2 dages tur

**Beslutninger/kommentarer**

**God tur – men skuffelse over ikke at komme med Bandholm-banen**

29. september – eftermiddag i Rødding

**Beslutninger/kommentarer**

**Udmærket traktement – god foredragsholder**

29. september – aften i Foreningshuset

**Beslutninger/kommentarer**

**Alle vi snakker med roser arrangementet og traktementet -og sikke der blev danset**

## **Pkt. 9**

### **Kommende arrangementer**

<b>Status arrangementer med tilmelding</b>	<b>Tal 11/9</b>	<b>Nye tal 2/10</b>
11. oktober Tarp Bunker og flugt mm	26	24
Brunch	40	52
Juletur	26	30
Julefrokost	49	59

Søndag den 8. oktober – Leva duo

Tovholder KP

Hjælpere NPP, BD, JF, KMP, TK

Ingen annonce

KE Nyhedsbrev

FL/KM plakat

FL har kontaktet Leva duo

**Beslutninger/kommentarer**

**FL har rykket for sangtekster**

Onsdag den 11. oktober – Tarp Bunkermuseum og Flugtmuseet i Oksbøl

Tovholder KE

Hjælper

UW

Ingen annonce

KE Nyhedsbrev

FL/KM plakat

Kører efter planen

Vi beslutter på møde 2. okt.

**Beslutninger/kommentarer**

**VI kører i egne biler**

Søndag den 22. oktober – Skipper på de 7 Verdenshave

Tovholder MH

Hjælpere

BH, KM, HCT, EM, JM

Ingen annonce

KE Nyhedsbrev

KM/FL Plakat

**Beslutninger/kommentarer**

**FL kontakter Søren – alt er i orden**

Søndag den 5. november

Tovholder FL  
Hjælpere IL, ES, GE, HE, HW, EP ????

Vi laver selv maden

Menu:

Rugbrød, franskbrød, rundstykker, wienerbrød (små), pandekager  
Bacon og røræg, lun leverpostej med bacon, spegepølse, rullepølse, brieost, alm. Ost

Marmelade og sirup

Løg, peberfrugt, vindruer og melon

Ingen annonce

KE Nyhedsbrev

KM/FL Plakat

**Beslutninger/kommentarer**

**Godkendt menu**

**FL laver køreplan**

Søndag den 19. november – Banko

Tovholder?

Hjælpere?

Ingen annonce

KE Nyhedsbrev

KM/FL Plakat

**Beslutninger/kommentarer**

**Vi må ikke lave plakater til Banko – da det kun er for medlemmer og deres nærmeste**

**Pkt. 9.**

**Eventuelt**

***Vi fik en god dialog omkring evaluering af arrangementer***

***FL beklager, hvis tonen i nogle tilfælde kan lyde lidt bastant***

***Vi har alle lov at have en mening om – vi skal både kunne ris og ros.***

***Det er tovholderen, der styrer arrangementet – og det gør hver især på deres måde – men det***

***skal stå i forhold til de tekster vi har godkendt til programmet – Der er en god ide at have***

***gennemtænkt en arbejdsplan – og ved større arrangementer skrive den ned, så alle ved hvad de skal.***

Næste møde mandag den 6. november

2/10 FL